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Z A P I S N I K  
 

sastanka Predsjedništva Udruge upravnih i birotehničkih škola Republike Hrvatske, održane 
1. prosinca 2018. u sjedištu Udruge, Zagreb, Prilaz baruna Filipovića 30.  
Početak u 10,00 sati. 
 
 
Prisutni: Ljerka Bogdan, Ekonomska i trgovačka škola Čakovec, Čakovec 
 Suzana Đurđević, Ekonomska i trgovačka škola, Dubrovnik 
 Mirjana Gojanović, Ekonomska škola Šibenik, Šibenik  

Mladen Pavetić, Srednja škola Zlatar  
 Štefica Erdec, Gospodarska škola Varaždin, Varaždin 
 Bojana Mić, Upravna škola Zagreb, Zagreb 

Lidija Pačić, Ekonomsko-birotehnička škola Slavonski Brod, Slavonski Brod 
Ljerka Zlatić, Ekonomska škola Mije Mirkovića Rijeka, Rijeka  
 

Odsutni: Vesna Pegan, Ekonomska škola M. Mirkovića, Rijeka  
  
 
Ostali prisutni: Ondina Mesar, predsjednica Udruge, Upravna škola Zagreb, Zagreb  
  Biserka Marčinko, Ekonomsko-turistička škola Karlovac, Karlovac 
 
 
Zapisničarka: Andrea Wawrzynek, tajnica Udruge, Upravna škola Zagreb, Zagreb 
 
 
 
Mirjana Gojanović, predsjednica Predsjedništva Udruge utvrđuje kvorum, pozdravlja prisutne 
i predlaže sljedeći 
 

Dnevni red: 

1) Verifikacija zapisnika s prethodne sjednice Predsjedništva 
2) Prihvaćanje financijskog plana za 2019. godinu 
3) Izvješće članice Sektorskog vijeća o izradi standarda zanimanja i standarda kvalifikacija 
4) Uvođenje vježbeničkog ureda u NPP UPID-a i Upravnog postupka kao pilot projekt 
5) Mogućnosti prijave na Erasmus+ projekt sa školom partnerom u Portugalu 
6) Aktualna problematika (natjecanja, smotre, mentorstvo na završnom ispitu). 
 
 
Predloženi dnevni red jednoglasno je prihvaćen. 
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Ad 1. 

Verifikacija zapisnika s prethodne sjednice Predsjedništva 

 

Mirjana Gojanović, predsjednica Predsjedništva Udruge pročitala je zapisnik s prethodne 
sjednice Predsjedništva od 9. prosinca 2017. godine.  

 

Zaključak 

Zapisnik s prethodne sjednice Predsjedništva od 9. prosinca 2017. godine jednoglasno je 
prihvaćen. 

 

Ad 2. 

 
Prihvaćanje financijskog plana za 2019. godinu 

Ondina Mesar, predsjednica Udruge UIBŠ RH, informira prisutne da je Udruga dužna donijeti 
financijski plan Udruge za 2019. godinu. Nema promjena financijskog plana. Udruga se 
financira isključivo od članarina. Predlaže se da visina članarine ostane 1.000,00 kuna. 
 

Zaključak 

Prihvaćen je financijski plan Udruge za 2019. godinu. 

 

Ad 3. 
 
Izvješće članice Sektorskog vijeća o izradi standarda zanimanja i standarda kvalifikacija 
 
Ondina Mesar, predsjednica Udruge UIBŠ RH, informirala je prisutne da je u veljači 
imenovana članicom Sektorskog vijeća – pravo, politologija, sociologija, državna uprava i 
javni poslovi. Sektorsko vijeće sastoji se od 11 članova i do sada su održana tri sastanka. 
Navela je da su prvo reorganizirali nacionalnu klasifikaciju zanimanja iz 1998. godine. Kao 
jedina predstavnica srednjih škola, predložila je da se zadrže trenutni nazivi; upravni referent, 
poslovni tajnik i administrator. Hrvatski zavod za zapošljavanje vodi evidenciju o zapošljivosti 
učenika koji završavaju ta zanimanja i iz te evidencije je vidljivo da je veliki broj njih 
nezaposleno ili ih puno odlazi na fakultete nakon srednje škole.  
 
Ljerka Bogdan navodi da je u njezinoj županiji još uvijek velika potreba za upravnim 
referentima i poslovnim tajnicima sa srednjom stručnom spremom.  
 
Ondina Mesar navodi da je u sljedećoj fazi potrebno donijeti standard zanimanja i standard 
kvalifikacija te navesti što upravni referent ili poslovni tajnik trebaju raditi nakon završetka 
srednje škole. Objavit će se javni poziv za formiranje povjerenstva za standard zanimanja te 
je pozvala sve koji žele sudjelovati u tome da se odazovu pozivu. 
 
Zaključak:  
 
Članica Sektorskog vijeća prava, politologije, sociologije, državne uprave i javnih poslova 
dala je izvješće o radu Sektorskog vijeća. 
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Ad 4. 
 

Uvođenje vježbeničkog ureda u NPP UPID-a i Upravnog postupka kao pilot projekt 
 
Ondina Mesar navodi da je u sklopu Udruge UIBŠ prošle godine održano predavanje i 
radionica gđe. Blaženke Urh i gđe. Ivanke Jareb vezano za Vježbenički ured u Bjelovaru. 
Kolegice su odradile veliki dio posla i potrudile su se to prenijeti i ostalim nastavnicima. U 
Upravnoj školi Zagreb je napravljeno slično te će se održavati vježbe iz UPID-a, Upravnog 
postupka, Radnog prava, a ured se također može koristiti za nastavu ekonomske grupe 
predmeta. Nastavno na radionicu od prošle godine, održat će se još dva modula i to prvi 25. 
siječnja 2019. godine u Bjelovaru i drugi u 4. mjesecu u Zagrebu. Stručno usavršavanje 
objavit će Agencija za strukovno obrazovanje i obrazovanje odraslih u katalogu stručnih 
usavršavanja. 
 
Zaključak: 
 
Članovi Predsjedništva informirani su o uvođenju vježbeničkog ureda te stručnim 
usavršavanjima na tu temu. 
 

Ad 5. 
 

Mogućnosti prijave na Erasmus+ projekt sa školom partnerom u Portugalu 
 
Ondina Mesar navodi da postoji mogućnost uključivanja u Erasmus+ program i izrade 
projekta sa školom partnerom u Portugalu. 
 
Biserka Marčinko je informirala članove Predsjedništva da je istražila mogućnosti Erasmus+ 
programa i pronašla školu iz Portugala s kojom bismo mogli zajedno napraviti projekt i u 
sklopu Job Shadowinga slati nastavnike na praćenje nastave i rada s učenicima s 
teškoćama. Radi se o katoličkoj školi u Fatimi koja školuje učenike od 12 do 18 godina. Cilj 
im je suradnja s drugim europskim školama i nastavnicima kako bi pomogli učenicima da 
postanu otvoreniji građani.  
 
Ondina Mesar pitala je možemo li se mi kao Udruga prijaviti, odnosno može li udruga biti 
prijavitelj. 
 
Biserka Marčinko navodi da se Udruga može prijaviti tako se napravi konzorcij. Udruga se 
prvo treba registrirati i dobiti PIC broj. Udruga je nositelj i imenuje svog koordinatora projekta. 
Škole bi se uključile kao konzorcij i potpisao bi se sporazum sa školama. Potrebno je oformiti 
projektni tim koji bi napisao projekt i vodio provedbu projekta. 
 
Suzana Đurđević predlaže da se prijave škole koje bi se htjele uključiti i napišu njihove 
potrebe, ishode učenja nastavnika, način evaluacije i diseminacije.  
 
Zaključak: 
 
Istražit će se mogućnosti prijave Erasmus+ programa te će se kontaktirati škole s pozivom za 
sudjelovanje. 
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Ad 6. 
Aktualna problematika (natjecanja, smotre, mentorstvo na završnom ispitu). 

 
1. Natjecanje i smotra 

 
Ondina Mesar navodi da je objavljen katalog, odnosno novi model natjecanja i smotri na 
stranicama Agencije za strukovno obrazovanje i obrazovanje odraslih. U dokumentu je 
naveden opći dio i popis novih natjecanja. U katalogu više nema natjecanja za Poslovnog 
tajnika i smotre Upravnih referenata. Planirana je alternacija - uredsko poslovanje, a kao 
stručno područje naveden je Poslovni tajnik. Dakle, natjecanja bi se provodila na 
zagrebačkom velesajmu. Neka natjecanja bi se zadržala na sadašnjoj razini i održavala bi se 
u školama, ali svake dvije godine. Još uvijek iz ovoga nije moguće vidjeti o čemu se točno 
radi jer nije objavljen Tehnički opis i model zadataka za naš podsektor. Kontaktirala je 
savjetnicu Ištvanić koja je navela da nema informacija o tome te da o tome odlučuje 
Povjerenstvo za izradu natjecanja i smotri. Još uvijek ne znamo je li Povjerenstvo imenovano 
ili nije, ali prijave su bile. 
 
Mladen Pavetić informira Predsjedništvo da se prijavio na javni poziv, ali da još uvijek nije 
dobio odluku o tome je li izabran u Povjerenstvo i je li uopće bio odabir kandidata. 
 
Ondina Mesar predlaže da kao udruga pošaljemo upit Agenciji o natjecanju te hoće li se i 
kada oformiti povjerenstvo za odlučivanje o modelu za naš podsektor.   
 
 

2. Mentorstvo na završnom ispitu 
 
Ondina Mesar navodi da je došlo do promjena u plaćanju mentorstva učenicima na 
završnom ispitu temeljem Kolektivnog ugovora. Do sada nije bilo ograničenja vezano uz broj 
učenika kod pojedinog mentora. Sada je limitirano na 10 učenika po jednome mentoru i 
moguće je isplatiti samo 40 sati pojedinom mentoru. To bi značilo da je, u slučaju kada 
učenici mogu izabrati samo jednog mentora, plaćeno samo za 10 učenika, a za ostale 
učenike neće biti plaćeno. Navela je da je poslala upit gospodinu Prskalu i Kariću o tome te 
da su odgovorili da je to nepravedno, no ništa se po tom pitanju do sada nije promijenilo. 
Također je navela da će, kako sada stvari stoje, svaki ravnatelj trebati tražiti dozvolu da 
isplati po stvarnoj situaciji.  
 
 

3. Izborna skupština 
 
Ondina Mesar, predsjednica Udruge UIBŠ, navodi da je sljedeća skupština izborna te je 
pozvala sve članove da se odazovu i razmisle o kandidaturi. Na kraju ovog mandata izdat će 
zahvalnice za rad u Predsjedništvu Udruge. 
 

4. Nastavni materijali 

Ondina Mesar, predsjednica Udruge UIBŠ, izvijestila je da je Ivanka Jareb napisala knjigu za 
Obiteljsko pravo. Pisanje nastavnih materijala inicirala je Udruga i svi su sudjelovali ili kao 
autori ili kao recenzenti. Napisani su nastavni materijali za sve predmete. Navodi da je 
izdavač Alka Script odlučio sve udžbenike dati na odobrenje ministarstvu. Navela je da 
očekujemo poziv za doradu udžbenika kako bi prošlo završno odobrenje. Osim toga, navela 
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je da postoji mogućnost izrade novih izdanja nekih udžbenika u kojima ima grešaka ako za to 
postoji interes.  

Mirjana Gojanović, predsjednica Predsjedništva, navodi da je radila po udžbeniku iz Ustava 
te predlaže da ubuduće kada se pišu udžbenici, pišu na način da je razumljivo za učenike. 

 

5. Razmjena učenika 

 

Ondina Mesar, predsjednica Udruge UIBŠ RH, je predložila da kao Udruga pokrenemo 
razmjenu učenika unutar Hrvatske. Tako bi učenici na tjedan dana išli u drugu školu i 
obrnuto. Učenici bi bili smješteni kod obitelji drugih učenika u tom mjestu.  

Suzana Đurđević navodi da je moguće napraviti takvu zamjenu. Potrebno je napraviti 
suglasnosti koje bi potpisivali roditelji učenika koji šalju djecu i oni koji ih primaju kod sebe. 

Ondina Mesar navodi da bi išli učenici 2. ili 3. razreda Upravnih referenata i Poslovnih 
tajnika, a trošak bi bio samo prijevoz.  

Štefica Erdec je postavila pitanje koliko bi učenika bilo s obzirom da se u jedan razred ne 
može smjestiti puno učenika zbog pedagoškog standarda, prostora i ostalih uvjeta. 

Suzana Đurđević smatra da bi do pet bilo najbolje i da ne bi trebali biti svi u istome razredu. 
Navodi i da bi se trebali dogovoriti u kojem periodu, odnosno kojih tjedan dana bi se 
održavala razmjena, ali i da se i drugi nastavnici trebaju složiti jer će učenici biti na svim 
predmetima.  

Ondina Mesar je predložila da pošaljemo službeni dopis ravnateljima za sudjelovanje pa da 
se jave ako žele sudjelovati. Sve bi se moglo organizirati od sljedeće školske godine. 

 

Zaključak 

 
1. Predsjednica Udruge poslat će upit Agenciji za strukovno obrazovanje i obrazovanje 

odraslih vezano za natjecanja i smotru, kao i za formiranje Povjerenstva. 

2. Predsjednica Udruge nastavit će slati upite vezano za plaćanje mentorstva učenicima 
na završnom ispitu. 

3. Članovi Predsjedništva informirani su o održavanju izborne skupštine. 

4. Članovi Predsjedništva obaviješteni su o pokretanju postupka odobrenja udžbenika 
kao i mogućnosti potrebe dorade materijala. 

5. Predsjednica Udruge poslat će upit ravnateljima škola članica Udruge o iskazivanju 
interesa za sudjelovanje u učeničkoj razmjeni između škola. 

 

Sastanak je završio u 15:00 sati. 

 

Zapisničarka Predsjednica Predsjedništva 

 

Andrea Wawrzynek, mag. polit. Mirjana Gojanović, dipl. iur. 


